
Referat af bestyrelsesmøde i DOF Sønderjylland 

Bestyrelsesmøde holdt den 19.1.2025 på Hotel Røde-kro i Rødekro 

Referatet er skrevet den 20.01.2025 af Jørn 

Ordstyrer var Ole 

Deltagere: Gert, Bjarne, Jesper, Else, Esben, Jan, Jørn, Karen, Maiken, Morten og Ole  

Aĩud fra Bonni, Viggo og Wilhelm 

 

1. Godkendelse af dagsorden (Ole) 

Dagsordenen fik Ɵlføjet 2 ekstra punkter: 

2h. Ungdomsmedlemmer 

2i. Heldagsmødet i januar 

2. Formandens meddelelser 

2a.  Generalforsamling og årsmøde søndag den 2.2.2025 

Esben får opgaven at hente sandwich. Det endelige antal besƟlles, når vi kender deltagerantallet. 

Jan gøres ansvarlig for fugleturen. 

Jesper sørger for drikkevarer, computer og IT. 

Gert har aŌale med dirigent. 

Jørn sørger for vingaver Ɵl ordstyrer og revisorer (det glemte vi at snakke om på mødet) 

2b. Lokalafdelingens handleplan.  

Eneste ændring Ɵl teksten er at digesvaleprojektet videreføres i stedet for opstartes. 

2c. Årsberetningen 2024. 

Jørn skriver om fuglene i 2024, punkƩælling og stor skallesluger. 

Maiken skriver om medier. 

Bjarne skriver om doĩasen. 

Jesper skriver om regnskab og budget. 

Ole laver sin helt egen beretning om ørneklubben. 

2d. DOF BirdLifes akƟve Ɵl de lokale trepartsnetværk. 

MarƟn Iversen tager sig af Vidå-Kruså området 

Kim Fischer (DOF Sydvest) og MarƟn Iversen tager sig af Vadehavet, der strækker sig ind i DOF Sydvests 
landsdel. 



Karen Raagaard tager sig af Lillebælt-området. 

 

2e. Kandidater Ɵl NaturpoliƟsk Udvalg.  

Karen Raagaard. 

2f. Heli-port Havneby 

Vi følger sagen tæt. 

2g. EŌerårets repræsentantskabsmøde 16-17. november. 

Hovedpunktet var foreningens dårlige økonomi, hvilket har medført afskedigelser samt flere spare-Ɵltag. 
F.eks. bliver eŌerårets repræsentantskabsmøde 2025 uden overnatning. 

2h. Ungdomsmedlemmer. 

Oliver Laursen er blevet bevilliget kr. 4.000 Ɵl et ophold på Blåvand fuglestaƟon. 

2i. Heldagsmødet. 

Bestyrelsen er posiƟv overfor at vi fortsat har et heldagsmøde, hvor et større emne kan tages op. 

3. NaturnaƟonalpark Draved skov og Kongens mose (Wilhelm og Karen) 

Afspærring af Dravedvej er uaŅlaret 

Området bliver indhegnet af lavt hegn, og der bliver sat kreaturer og heste på Ɵl afgræsning. 

Der bliver ansat en person Ɵl pasning af dyrene. 

Vi undgår en boardwalk gennem mosen. 

Vandstanden i området hæves så vidt det kan lade sig gøre uden at påvirke de privatejede naboarealer. 

4. Status på projekter 

4a. TemaaŌen om fugle og forstyrrelser 

Gert og Karen aŌaler eŌer årsmødet, om der skal aĬoldes en temaaŌen i foråret 2025.  

5. Bordet rundt 

5a. Indtastning af ture og akƟviteter på hjemmesiden (Maiken) 

Maiken har hidƟl fået A4-ark fra OAS og Tøndergruppen Ɵl indtastning på hjemmesiden, og hun har 
således indtastet ture og akƟviteter for 2025. 

For 2026 bliver det Else, der indtaster for OAS og Jan, der indtaster for Tøndergruppen. 

5b. Naturstyrelsen Sønderjylland (Jørn) 

I 2018 blev Oksbøl skov plantet. I 2025 bliver skoven udvidet. 



Den grønne trepartsaŌale indbefaƩer at Danmark skal have ny skov på 250.000 ha. inden 2045, hvoraf 
100.000 skal være som urørt skov. NST skal Ɵlplante 20.000 ha., der udelukkende skal være som urørt 
skov. 

Selv hvor der er urørt skov kan der ske skovning og hugst 25 år ud i fremƟden af eksoƟske træarter. 

5c. Ørneklubben 

Ørneklubben havde en fin tur Ɵl Kragelund mose i samarbejde med DOF Sydøstjylland. Der var ca. 40 
deltagere på turen.  

AkƟviteten ønskes gentaget. 

5d. Energistyrelsen giver Ɵlladelse Ɵl at etablere Lillebælt Syd Vindmøllepark (Jesper) 

Området huser ikke så mange fugle, så vi har ikke protesteret. 

5e. Samarbejde med Total Energies om at få birders Ɵl Nordsøen og tælle trækfugle (Esben) 

Esben arbejder på en plaƞorm ude i Nordsøen og oplevede en nat med virkelig mange trækfugle. 

Total Energies er interesseret i at få fortalt, hvad der kan være af fugle på en olieplaƞorm. 

For at Esben kan komme videre med at få tællere Ɵl Nordsøen anbefalede bestyrelsen, at han tager 
kontakt Ɵl Bent Jakobsen (Blåvand fuglestaƟon) og Morten Bentzon. 

5f. DOF Sønderjyllands historie (Bjarne) 

Bjarne har gjort et stort arbejde i at finde, hvad der ligger af referater mv. med Ɵlknytning Ɵl DOF 
Sønderjylland Ɵlbage Ɵl foreningens start i 1976. I alt har han styr på 562 filer, der skal gemmes i fildeling 
og på en harddisk. 

Bjarne er udnævnt Ɵl ”lagerchef” 

5g. 50 års jubilæet for DOF Sønderjylland i 2026 (Jesper) 

Punktet bliver et fast punkt på alle bestyrelsesmøder i 2025. 

6. Næste bestyrelsesmøde 

EŌer generalforsamlingen den 2. februar 2025. 

7. Eventuelt 

I 2025 skal vi kontakte OAG i Tyskland. Skal med som punkt på førstkommende bestyrelsesmøde eŌer 
bestyrelsesmødet på Rømø. 

Vi nåede at se ca. 200.000 kvækerfinker gå Ɵl overnatning i ÅrtoŌ plantage, da vi forlod kroen kl. 16 og 
var væk ca. 1 Ɵme  সহ 


